
Podněty k jednání Zastupitelstva obce Velké Přítočno konarrého v prosinci 2§22

A. Návrh bodů k zařaxení do ras*ctání obce

t. Projednání obsahu dokumentů publikavaných starostou obce ue vztahu k proiektu ,,nové přítočno"
v období roku 2022

Předkladatel návrhu na projednání: jaroslav Hráský {zastupitel}

Mezi starostou obce a občany, kteří se v rámci srr,ých občanských aktivit snaží, aby nebyl realizován
projekt,,nové přítočno", tj, projekt výstavby komplexu 27 bytor,nich domů v lokalitě mezi stavebninami
DEK a zahradami domů ulice Nová ve Velkém Přítočně, docházelo v uplynulém období k názorovým
střetŮm a protoŽe za§tupitelstvo odmítlo vyhlásit referendum k otázkám rnýstavby ve své samostatné
pŮsobnosti, byl dne 2!.L.2aZ7 přípravným výborem referenda zahájen sběr podpisů k návrhu na
vyhlášení místn ího referenda.
Reakcí k tomu ze strany starosty byla distribuce letáků se stanovisky obsahující nepravdivé informace
po obci a jejich současné zveřejnění na úřední desce obce:

r Reakce obce na dezinformace (zveřejněno 23,3".2022} (Příloha l-X}
r Starosta - dopís občanůnr s přílohanri {zveře.inčno 23.2.2C2Zi ipřílcha 3.-2 a příloha i-3)

lrleprarle{ivost starostových stanovisek ve vztahu k územnímu rozhodnutí a řešení dopravy v obci ve
,",;tl*itu k priljel<trr ,,nůL,ó přítcčno" lze doložit těrnlto dokumenty;

. Územní rozhodnutí- liniové stavby (č.j. OV/86/21-5lHoř ze clne 12.5,2021) (Přílelha x-a}
r Rozhodnutí- povolení křižovatky ze ilire .+. j.1,2019 {Fříioha 1-5i
r Stanovisko - povolení křižovatky ze dne 4.1,1,.2OI9 (Příloha 1-6)
* Vyjédřci,.í lrisr,é Fřítočr:cr s.l,.o. ke 5t§nůvlsku přípravného vyboru ze dlre 72.9.}.3}_2 {Fříloha 1-7)

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce ukládú starostovi, aby no obhajobu ve věci jím vydávaných stanovisek k projektu
,onové přítořno* podal všem čIenům za§upitelsrrla písemné vysvětlení k označeným pasážim
v Přílohách tohoto návrhu a dalažil lei příslušnými dakumenty.
Termín: neipozději do 7§.1.2023

Důvodová zpráva:
Konání starosty ve vztahu k projektu ,,nové přítočno" lze vnímat jako jeho provinění proti slibu dle
zákona o obcích ("Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svoll čest a svěclorní, že svcji funkci bLrdtr

vykonávat svědoi,llitě, v zájrrru *bce a .}ejích občanů a říctrit se Ústa,"i*u a zákony České republiky."},
Konání starosty proti slCIženérnu slíbu lze shrnout v následujících 5 bodech:

a) i přes splněnívšech formálních náležitostí návrhu na vyhlášení místního referenda navrhl
zastupite lstvu o bce m ístn í refe re n cl u rn n er",yh !á sit;

b) vydává nepravdivá stanoviska a šíří je niimo jiné oficiálníirri kot,ttr.inikačnírni prostředky
Obecního úřadu;

c} prosazuie zájnry developera pi,ojelttu ,,ilovó přítočtto" rrad zéjniy uilčanů obce;
d) manipulativními pomluvami a veřejně pLrblikovanými dokurnenty ov!ivni! ,{sladl<y vnlei: a

hlascvá n í v rnístním referendu"

Stairdardern n*ní rnzhodně ani tc, že dapis olrčanům s příiohami {vi; Příloha 1"-? a 1_-3} by! lyrnazán
z archivu úřední desky, tzn. že na webu obce již není dohledatelný.
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2, Projednánífinančního aspektu prodeje pozemků obce pod Kožovou horou podle Kupní smlouvy ze

dne t.7,2at9 ve znění Dodatku č. 1 ze dne 27.9.2O2L

Předkladatel návrhu na projednání: Jargslav t-lráský izastupitel}

Kupní smlouvou mezi CIbcí Velké Přítočnc a společností SAB Development a"§. ze dne 1.7.2CI].9 rnělo

dojít k prodeji pozemku ve vlastnictví obce parc.č. ?54/1, o výměře 96.72L m2 za kupní cenu ve výši

520,- Kč/rn2, tj. ceiirern za cenu 50"294,9ž0,- Kč. Kupní cena měia být zap!acena nejpozději do 2 let od
podpisu Smlouvy o smlouvě budoucí kupní, tj. nejpozději do 1".7.2021 {dle čl. 1.1 Kupní smlouvy by|y

obě smlouvy uzavřeny téhož dne, 1,7,2019}. Dodatkem č.X- ze dne 27.9.2a21 pak byla prodlouž*na

splatnost kupní ceny tak, že má být zapíacena nejpozději úo L.7 .LaZZ iPříloha 2-1}.

Již v rámci projednávání prodeje pozemku zastupitelstven,l obce dne 22.5.2019 byla z řad veřejnosti
vznesena připomínka srněřovaná k tomu, že kupnícena ve \rýši 520,- Kč/m2 je velmi nízká.

Prodej byl i tak zastupitelstvem obce schválen a se společností SAB Developnnent a,s. zrealizován.

llfyrh usnesení:
ř**ť*piťelsťu,* l.J&Jďďd sť*r*sťoví, c&y z*jísů# e§ďcíní zylul*tkéhg p*sudku na určení ceny obvyklé
pozemku parc.č. 254fi v k.ú. lJetké Přítočno ke dni 7.7,2079 a ke dni 27.9"2O27 soudním znalcem.
Termín : nejp*zďěji ďg 3"?-.ť.3#ž3

§ůvodová zpráva:
Pozemek par.č.254lIo výměře 96.721m2 byl obcí prodán za kupní cenu ve v,ýši 52a,- Kč/m2, tj. celkem
za cenu 5CI.ž94.9?ů,- Kč. Prodeji siee předcházelo zveřejnění záměnu prodat pozen.ek na úřední desce
obce, to však ani zdaleka není dostatečné pro to, aby bylo dosaženo maximální možné a pro obec
nejvýhodnější kupní{skLrtečné tržní) ceny. Zarážející je mimo jiné ito, že prodej pozemků byI realizován

se shodnou osobou, která reprezentuje navenek i projekt ,,nové přítočno", byť vlastnictví finálně
nabyla právnická osoba * společnost SAB Development a,s.

Při porovnání realizované ceny získané prodejem 5 cenou obvyklou pro obdobné nezasíťované
pozerriky v okolíVelkého Přítočna, kdy bylo v době rozhodování c prodeji a jeho realizace zcela běžně

dosahováno kupních cen 1.500,- až ]_.80ú,- Kčf m7,|ze konstatovat, že realizovaným prodejem byla obci
Velké Přítočno způsobena finanční ztráta přesahující částkrr 100 mil. Kč.

3, Zajištění dosahu obecního rozhlasu v ulicích Ve Vilkách, §luneční, U Dráhy, Ve §tráni

Předkladatel návrhu na projednání: Václav Hanf {zastupitel}

V něktenich lokalitách Velkého Přítočna není doposud možné poslouchat hlášení obecního rozhlasu,

rreboť do n}cir *erlí rg;hl*s laveclen. Kunkrétr;ě se jednj g u|ice: V* Vilkách, Si,;neční, U Diáhy,

Ve Stráni.

Návrh usnesení:
Zastupitelsttlo obce ukládá sťar*stoví zaiístit zpracování podkladů pro jednání zastupítelstva, na
záklgdě kterých bude možné razhadnout o dalším postupu ve věci instalace obecního rozhlasu
v lokalitóch ulic Ve Vilkóch, Sluneění, U Dráhy, Ve Stráni, a ta předevšírn možná technická řešení,
cenové rozpětí a možné termíny instalace.
Termín: neipozdějí do 28.2.2a23

Důvodová zpráva:
Nedostupnost poslechu obecního rozhlasu v některých lokalitácli obce může způsobít rozdílr;ou

informovanost občanů o dění v obci. Tento nedostatek je nutné napravit,
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4. Vybudování lávky přes Dolanský potok na pozemku parc.č. 3l'Zí8 v blírkosti t"llice Sluneřní
a odbahnění zpevněných částí koryta v téže lokalitě.

Předkladatel návrhu na projednání: Václav Hanf {zastupitel)

Při slavnostním zahájení školního roku 2a?2/2023 byl ve škole před přítomnými rodiči starostou
zmíněn záměr vybudovat pro děti docházející do školy z jižní části našíobce a z Dolan lávku přes potok

tak, aby se děti snáze a bezpečněji dostaly do školy přes ulici Sluneční.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo abce uktódů §tířo§ťoyi zajistit vypmcování podkladŮ pro iednúní zastupitelstva, nq
zůklgdě kter,ých bude možné rozhadnout o dalším wstupu ve věci vybudování lávky přes Oolanský
pgtok v blízkosti ulice Sluneční trk, aby tyto podklady obsahovaly především majetkopróvní vztahy
k datťeným pozemkům, povínnasti vůči stavebnímu úřadu a dalším orgánům státní správy, možná
technická řďení a odhad ceny.

Termín: nejpozději do 28.2.2023

Eůvodevá zpráva;
Dětem docházejícím do školy z jižní části obce Velké Přítočno a z Dolan by usnadnilo cestu do školy
přes ulici Sluncční, kCyby vjejínt b|ílk*sti byla r;y[x§l3iiétla lávli,;i přes D*la;-rský p*tok. Orjbai,inění

zperrněných částí koryta potoka zabrání rozlévání vody do okoIní krajiny.

5, Vybudování chodníku mezi Velkýrn a Malýrn Přítočnenn

Předkladatel návrhu na projednání: Miroslav Dušek (zastupitel}

MeziVelkým a Malým Přítočnem je vybudován chodník jen v té části, která lemuje hranici katastrálních
územíVelkého a Malóho Přítočna. Vyb,...rCorláníchoelníku iy jeho rJcrsuel nedok*nčenó částí {Pří!*ha
5-1) by pro občany Veikéito i Maléiro Přítočna bylo zcela jistě velkýrn přínosem.

Flávrh usnesení:
Zastupitelstvo obce uklódá starastovi zaiístit zpracavúni padkladú pra iednůní zastupitelstva, na
zóktadě kteryck buďe možné rozhadnout o dalším pósfuptj ve věci vybudovóní chadníku rnezi Velkým
a íWalým Přítačnem tak, aby tyta padklady obsahavaly především majetkaprávní vztahy k dotčeným
pozemkům, povinnasti vůč§ stavebnímu úřgdu a dalším orgán&m státní sprévy, možnó technieká
řešení a odhad ceny,
Terrnín: nejpazdéjí dc 28.2.2823

§*v*dové apráva:

Vybudováníchodníku iv jeho dosud nedokončené části{Příloha 5-1}by pro občanyVelkého ittlalého
Přítočna hyl* ;c*la jistě r,,eIkým příntlsem při chťlzi mE;i o[:ěn:a *l-.c*ll,ii,

6" Fosouzení vhodnosti osazení střech budov ve vlastnictví gbce {škola, šltolka, obecní úřad}

fotovoltaickými panely pro výrobu elektřiny

Předkladatel návrhu na projednání: jaroslav Hráský izastupiteli

V rámcí současné energetické situace, kdy ceny energíí přímo ovlivňují kvalitu života lidí, je nutné
zamyslet se nad jakýmkoliv řešením přinášejícím do budoucna úspory v nákladech na enengie, které
jsou zásadní pro zajištění běžného provozu nemovitostí ve vlastnictví obce, tj. školy, školky a obecního
úřadu.
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Za vhodné řešení |ze považovat vybudování střešních FVE, a to ve variantě, která bude pro každou

z vyjmenovaných nemovítostí co nejvýhodnější, a to jak z hlediska jejího využití, tak z hlediska její
ekoncrn ické návratnosti.

Náyrb""ug[9§9!!:
Zastupíteístvo gbce uklódú §ťťťo§ťOyí zujistit zpracov&ni poďkladŮ pra jedndn{zcsťupíťelsfva, ng
základě kterých bude možné jednat o dulším pastupu ve věeí osazení střech škoíy, škotky a obecníha
úřadu latovolta§ekymí panely pro vyrabu elektřiny g ve věci s ťim souylsejícíha výběru vhadné FVť
technologie tak, aby tyto podklrdy absahovaly především pavinnasti vůči stavebnímu úřadu a dalším
orgónům stútni sprúvy, mgžnú technirkú řešení, aďlrad €eťry § rnožncst vywžiti stútních dotaeí.
Termín: nejpozději do 31.1.2023

Důvodová zpráva:
Ceny energií jsou zásadními nákladovými položkami při zajištění řádného prcvozu v budovách ve
vlastnictví obce. Ekonomiku provozu může velmí pozitivně ovlivnit částečná soběstačnost v dodávkáclr
elektrické energíe pařízené ve vlastních fotovoltaických elektrárnách umístěných na střechách budov
doplnéných o další technologie, jako např. vhodná bateriová úložiště, tepelná čerpadla, apod.

Pořizovacícenu střešních FVE lze částečně poknýt státními dotacemi - viz příklad dotačního programu:

https://dotacnipruv*,{ic*.c{d§la!ťlalayoltgikq:p_tq:pa!s:.:q.bce 1.; žádost o dotaci v tornto progrsťnu

lze podat do 1,5.3.2023.

7. Rozbor zamýšlené přístavby školy dle aktuálního projektu ve vztahu kekonomicloým aspektům
fungování školy a zachování stávající kvality vYulcy.

Fředkladatel návrl,1u na projednání: Václav Hanf {zastupitel)

ZaChoVánístávajícíhc k,.lalitnílro v;dě!áníve všerh ohlastech, l<ieré n,ťní šk*!n polki,ťi:je. je *hrcžgn,:
rozšířením školy o druhý stupeň. Pro výuku odborných předrnětů na druhém stupni zékladníškoiy niusí
Lrýt pedagog § patřičným vzdělánírn {aprobací), t/zhledem k množství odborných předmětů, velikosti
školy a ťinančních potřebách kvaliíikovaného pedagoga, lze předpokládat absenci pedagogů pro

zajištění kva litní výuky.

Ekonomická náročnost provozu školy - nárůst cen energií {plyrr, elektřina, voda), nrzdových nákiatjů.

Bylo by vhodné zpracovat studii ekonomícké náročností provozu stávající školy a nové školy po
piánované přístavbě a toto následně projednat na zasedánízastupitelstva obce.

Otázky:

Bude se svýstavbou nové části školy rekonstruovat zároveň stará budova? Jaké jsou plány
s rekonstrukcí staré budovy školy?

Jakým způsobem dojde rozšířením školy o druhý stupeň k navýšení kapacity v jednotlivých

ročnících (vzhledem k zásadnímu nav,ýšení počtu obyvatel souvisejícím s plánovanou
výstavbou}.

a

a

Návrh usnesení:
Zastupitelsttlo obce uklódó storostovi zajistit zpracování podkladů pro jednóní zdstupitelstva, na
zúkladě kterých bude mažné posoudit v šiĚím whledu všechny zásaďní aspekty zamýtštené přístavby
záklodní školy, zejména ekonomíku provozu a zajištění kvalíty wýuky na 2, stupni škaly při zlchovóní
stóvající htaiity výuky na 7. stupni.
íermín: nejpozdéji do 28.2,2a23
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Důvodová zpráva:
V současné době jsou žáci po ukončení prvního stupně bez problémů zařazováni do školních zařízení

v Kladně, nebo úspěšně zvládají př§ímací zkoušky na víceletá gymnázia. Proto by se mělo podporovat

současné nastavení školy s důrazem na zlcvalitnění výukového prostředí tříd, zřízení sborovny,

samostatné družiny, dílny na kroužky, kuchyně, jídelny a rozšířenítělocvičny. V případě rozšíření školy

o druhý stupeň se současný charakter ,,rodinné" školy rozptýlí a zanikne, jelikož odborné učebny

druhého stupně wžadují náročnější, odbornější a dražší učební pomůcky, nemluvě o personálním

obsazení kvalifikovanými pedagogy, kterych je nedostatek i v Kladně.

8. Zveřeiňování zápisů ze zasedání zastupitelstva obce

Předkladatel návrhu na proiednání: Jaroslav Hráský (zastupitel)

V současné době se řídí obecní úřad ve vztahu k informovaností občanů o zasedáních zastupitelstva
platným jednacírn řádem a v souladu s ním jsou zveřejňována na obecním webu pouze přijatá

usnesení. Zápis v plném znění je k díspozici k nahlédnutí na obecním úřadu (§ gS oast. Z zákona a

obcích} pouze na žádost konkrétního žadatele. Ani ze zápisu pak ale není zřejmé, jak jednotliví

zastupitelé hlasovali. Takto zaběhlou praxí je negativně ovlivněna transparentnost jednání

zastupitelstva a potažmo i informovano§t veřejnosti o průběhu zasedání zastupitelstva, které je ze
zákona veřejným aktem.

Návrh usnesení:
Za§upítelshto obce schvaluie, gby byl na webu obce zveřejňován soupís příjoťých usnesení a úplný
zúpis ze zasedóní zastupťtelstva, ktený bude obsahovat mímo iíné ínformaci o zpŮsobu hlasovóní

iednotlivých zgďupiteiů a o proběhlé diskusi k jednotlivým bodúm jednóní.

Termín: ihned

Důvodová zprá,"la;

Zveřejňování pouze soupisů přijatých usnesení v rámci zasedání zastupitelstva obce není dostatečné
pr* zejištění tr*nspar*ntnosti jeclnání zastupittlstva a informovanosti obČanŮ o těchto jednáních.

Zásadním prostředkem pro zvýšenítransparentnosti, informovanosti a orientace občanŮ v zastupiteli

řešených otázkách, problémech, zárněrech, apocl., a to i s časo,rýr,n oclstupem, je zveře.iňování úplných

zápísů ze zasedání zastupitelstva.
Takovému po§tllí]u obecního úřaclr; ne!:rr"ánížádná stárlající legislativa, a to ani pravidla GDPR (6eneral

Data Proteciion Regulatioir}, která sice jistoti anonynrizaci údajů ve zveřejňovaném zápise vyžadují,

avšak s vÝjimkou, kdy je ke zveřejnění informací obsahujících osobní údaje dán veřejný zájem - nejen

u výsledků vybě;^cvých říze*í, uzavře ných mejetko",,ých trar;sakcí cbct-, a!É l;apř. i u l;}tových případech,

kdy určitá osoba vystoupí na jednání zastupitelstva, Princip veřejnosti zasedání zastupitelstva musí

zťi3t§l ;ach*vári í g:ři rie ř*jňování zépis,il ; .iehc konání,

B. Obecné připomínky

1. Příprava zasedáníZO

Zasílání pozvánky na zasedání zastupitelstva s jeho programem, a to včetně podkladů a navrhovaných

usnesení k jednotlivým projednávaným bodům programu zasedáníZ0 {viz článek lll., odst. 4, Jednacího

řádu}.
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Z, Zapisovatel

Žádáme, aby zapisovateljmenovaný starostou za účelem pořízení zápisu ze zasedání ZO, dodržoval
v průběhu zasedání striktně svou úlohu a aktivně n€v§tupoval do rozpravy a neodpovídal na dotazy
přítomných občanů místo zastupitelů, na něž jsou dotazy směřovány {pokud k tomu nebude vyloženě
osloveným zastupitelem vyzván).

3. Z'ápis ze zasedáníZa

Žádáme, aby zápis o průběhu zasedání byl vždy po proběhlém zasedání zaslán e-mailem všem

zastupitelům, a to ve lhůtě do 10-ti dnů (s přihlédnutím k odst, 4., článku Xl., Jednacího řádu a § 95,

odst. 2, zákona o obcích}, a t0 za účelem jeho schvalování na následujícím zasedání zastupitelstva obce.

4. Zveřejnění složení v,ýborů

Žádáme, aby na webu obce bylo zveřejněno ijmenné složenífinančního a kontrolního výboru.

Ve Velké Přítočně dne 6.L2,2O22

lng, Ja ský Václav Miroslav
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